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A SZENT SZELLEM VEZET TÉGED 
Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege  

Budapest, 2023. október 8. 
 
Szeretnék megosztani veletek napi aktualitásokat. A világ figyelme most szintén Izrael fele 

fordul. Hogyha hallottátok a híreket, vagy olvastátok a híreket, akkor láthatjátok, hogy talán a 
hatnapos háború óta az egyik legnagyobb támadás érte Izraelt. Most volt a zsidóknak az újéve, 
szeptember 24-én, tisré hónapban van ez. Akik esetleg nem annyira jártasak az ószövetségben, ez a 
Jom kippur napja volt. Ez az egyetlen nap volt, amikor a főpap bemehetett Isten jelenlétébe a 
Szentek Szentjébe, és engesztelő áldozatot mutathatott be a népért. Tehát ezt ünnepelték. A zsidók 
időszámítása nem a Gergely naptár szerint. Ezután következik a Szukkót, azt jelenti, hogy sátor, 
lombsátor, bodega, tehát többféle neve van. Ez egy nyolcnapos ünnep. Ez az őszi ünnep a 
betakarítás ünnepe. Ilyenkor a zsidók kimennek és lombsátrakban laknak megemlékezve arról, hogy 
amikor Isten megszabadította őket az egyiptomi fogságból, akkor a pusztai vándorlás során 
sátrakban laktak. Ez az ünnep pedig az idén szeptember 29-étől október 7-éig tartott, és most az 
ünnep hetedik napján érte egy nagyon brutális támadás Izraelt.  

Miért beszélünk erről? Nagyon sokan talán nem értik, hogy mi közünk van nekünk Izraelhez. Ez 
elég nagy baj, ha egy keresztény ezt nem tudja és nem érti, és talán a magyar keresztényeknek 
kellene leginkább megtérni Izraelt illetően. Nem tudom, mennyire igazak ezek a statisztikák, de 
talán a magyar keresztények vannak az első helyen az antiszemitizmusban. Ez egy nagyon-nagyon 
gyalázatos dolog és bizony ebből meg kell térnie minden kereszténynek! Meg kell térni, főleg 
minden hívőnek, de mindenkinek. Isten nem változott meg. Az Ő elhívása változhatatlan! A Római 
levél 9–11. fejezet – ez egy perikópa, egy szakasz –, kimondottan Izraelről szól és Izrael 
elhívásáról. Akiknek esetleg kétségeik vannak afelől, amit mondok, olvassák el a Szentírást, 
olvassák el ezzel kapcsolatban. Isten elhívása megbánhatatlan. Semmiképpen nem helyénvaló az 
antiszemitizmus, de erről hadd ne én beszéljek, mert olyan szépen úgysem tudom elmondani, ahogy 
ezt az Írás írja. Egy szakaszt szeretnék felolvasni itt a Bibliából:  

Róma 11,18–25. 
18. Ne kevélykedj az ágak ellenében: ha pedig kevélykedsz, nem te hordozod a gyökeret, 

hanem a gyökér téged. 
Mi be lettünk oltatva Izraelbe, ők a gyökér. Az ígéret Ábrahámnak adatott, meg Ábrahám fizikai 

magvának és a szellemi magvának. A kereszténység az nem más, mint a szellemi Izrael. Ez nem 
annyira tudatos, sajnos. Lehet, hogy mi sem beszélünk róla eleget, mások meg még ennyit sem. Ez 
nem helyénvaló, hiszen, ha megnézzük az utolsó idők történéseit, megnézzük az üdvtörténetet, 
Izraelnek kulcsfontosságú szerepe van ebben. Az utolsó időkre vonatkozólag is a világ figyelme 
majd Izraelre fog fókuszálni. Tehát a legeslegutolsó időkorszakban vagyunk és vannak bizonyos 
események, amiknek meg kell történni.  

19. Azt mondod azért: Kitörettek az ágak, hogy én beoltassam. 
20. Úgy van; hitetlenség miatt törettek ki, te pedig hit által állasz; fel ne fuvalkodjál, hanem félj;  
Újszövetséget olvasok és Római levelet. A kegyelem Evangéliumának nevezik a keresztények, 

illetve felszabadító levelének, Magna Charta-jának tartják a Római levelet. Tehát még nem is 
Ószövetség.  

21. Mert ha az Isten a természet szerint való ágaknak nem kedvezett, majd néked sem kedvez.  
22. Tekintsd meg azért az Istennek jóságát és szigorát: azok iránt akik elestek, szigorát; 

irántad pedig a jóságát, ha megmaradsz az Ő jóságában; különben te is kivágatsz. 
Mikor fog ez megtörténni? Nyilván ez nem hívő keresztényekre vonatkozik, hanem be fog 

zárulni a kegyelem ajtaja, amikor a pogányok eltűnnek az üdvtörténelem középpontjából, jön az 
elragadtatás és fog jönni az antikrisztusi korszak, a hét év megpróbáltatás, a Jelenések könyvében ez 
le van írva. Most nem szeretnék ennek a részleteibe belemenni, de meg fog ez történni.  
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23. Sőt, azok is, ha nem maradnak meg hitetlenségben, beoltatnak; mert az Istennek 
hatalmában áll újra beoltani őket. 

24. Mert ha te a természet szerint való vadolajfából kivágattál, és természet ellenére beoltattál 
a szelíd olajfába: mennyivel inkább beoltatnak ezek a természet szerint valók az ő saját 
olajfájukba. 

Még a 25-ös verset nézzük, hogy meddig fog tartani itt ez az időszak. Itt is beszél egy 
üdvtörténeti korszaknak a lezárásáról, az a 25-ös vers: 

25. Mert nem akarom, hogy ne tudjátok atyámfiai ezt a titkot, hogy magatokat el ne 
hitessétek: hogy a megkeményedés Izraelre nézve csak részben történt, ameddig a pogányok 
teljessége bemegyen. 

És most kérném szépen feleségemet, Dórikát, hogy jöjjön, és én kérlek benneteket, hogy együtt 
imádkozzunk Izraelért és imádkozzunk Izrael ellenségeiért is. Az antiszemitizmus ellen is, hogy tér-
jenek meg az ellenségei, Izraelt pedig az Úr segítse meg. Ki fogjuk vetíteni az imádságot. Ezeket az 
imákat egyébként – mert van egy hosszabb ima is –, a kék imakönyvben megtaláljátok. 

Kérlek benneteket, hogy álljunk föl és együtt imádkozzunk, a kivetítőn nézve tudjátok követni. A 
kék Imakönyvben a 156. oldalon, a 2012-es kiadásúban a 150. oldalon találhatjátok, most ezt a rövidebb 
megvallást fogjuk Izrael békességéért megvallani: 

 
Atyám, Jézus nevében Eléd jövök imádságban és hitben, mert tudom azt, hogy Neked gondod van 

a Te Igédre, hogy beteljesítsd azt. A Te Igéd nem tér Hozzád üresen, hanem megcselekszi, amit akarsz, 
és áldott lesz és gyümölcsöt terem ott, ahová küldötted. Ezért Atyám, bátran és bizalommal járulok a 
kegyelem királyi trónjához Izraelért és a zsidó népért. 

Atyám, Te azt mondtad az Igédben, hogy megáldod azokat, akik áldják Izraelt, és én áldom ezt a 
nemzetet és az embereket Jézus szent nevében.  

Mentsd ki, Atyám, Izraelt az Igéd szerint minden bajából, békesség legyen Izraelen! 
A Te Igédnek megfelelően mondom: Bízzál Izrael az Úrban, mert az Úrnál van a kegyelem, és 

bőséges Nála a megváltás. 
Ujjongva énekeljetek, énekeljetek mindnyájan, Jeruzsálem romjai, mert megvigasztalá az Úr a 

népét, megváltá Jeruzsálemet. 
Kelj fel, világosodjál, mert eljött világosságod, és az Úr dicsősége rajtad feltámadt. És ismeretes 

lesz magod a népek közt és ivadékaid a nemzetek között, akik csak látnak téged, felismerik, hogy te 
az Úrtól megáldott vagy. És meglátják a népek igazságodat, és minden királyok dicsőségedet, és új 
nevet adnak néked, amelyet az Úr szája határoz meg. És leszel dicsőség koronája az Úr kezében, és 
királyi fejdísz Istened kezében. 

Mindenki látni fogja és elismeri, hogy Te vagy az a nép, akit az Úr megáldott. Az üdvösséged Jézus 
Krisztusban jött el. 

Atyám, dicsőítünk Téged, mert megtérnek Izrael fiai és keresik az Urat, az ő Istenüket, és Dávidot, az 
ő királyukat, és remegve folyamodnak az Úrhoz és az Ő jóságához az utolsó időkben. 

Köszönöm Neked, Atyám, hogy Izrael gyermekei megvallják Jézust, mint Krisztust, a Messiást, az 
Istennek Fiát, aki testben jött el. Hiszem és megvallom, hogy felismerik, elismerik és megvallják 
Jézus Krisztust, a Messiást, mint egy jobb, erősebb, kiválóbb szövetség kezesét. 

Jézus gyülekezeti hívő Teste felébreszti a zsidókat, féltékenyekké válnak, felingerlődnek, elkezdik 
keresni az Evangélium örömhírében lévő áldásokat és felfedezik, hogy Jézus az út az Atyához. 

Köszönöm Neked, hogy Izrael népe nem marad a hitetlenségben, hanem beoltatik, mert Istennek 
hatalmában áll újra beoltani őket. 

Szent Atyám, Te irgalmas és kegyelmes vagy, és Izrael gyermekei, ahogy a Te Igédben írva van, 
örömmel jönnek ki a bűn és a halál szellemi száműzetéséből, és békességben vezéreltetnek az öröm 
hazájába az Úr és az Ige által. 

Köszönjük Atyám, Jézus nevében. Ámen. Halleluja! Dicsérjük az Urat! Köszönjük Atyám, az Igédet!  
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Hálát adunk Istennek! A múlt alkalommal arról volt szó, hogy Isten szól hozzánk. A mai üzenet 
kapcsolódik ide, sőt ismétlődni fog, hiszen a hit az hallásból, Isten Igéjének a folyamatos hallásából 
van. Nem elég egyszer hallanunk az Igéket, mert a hitünk ebből fakad, ebből kell, hogy fakadjon! 
Isten beszédéből!  

A mai üzenet címe: A Szent Szellem vezet téged.  
Azt hiszem, hogy a sikerünk kulcsa az örökkévalóság számára is az, hogy mennyire halljuk meg 

a Szellem hangját. Ahhoz, hogy valaki üdvösséget kapjon, Isten Szelleme tesz bizonyságot, még a 
pogánynak is arról, hogy Jézus feltámadt a halálból. E nélkül a kijelentés nélkül nem tudunk újjá-
születni. Ahhoz, hogy újjászülessünk, új teremtések legyünk, hogy Krisztus Testébe kerüljünk, ah-
hoz két dolognak kell megtörténnie.  

Az első dolog az, hogy a szívünkből higgyünk, a másik az, hogy a szánkkal megvalljuk a szí-
vünkben lévő hitet. Előtte viszont – mondják sokan –, hogy szükség van a megtérésre. Ez nem a 
cselekedetekből, meg nem a bűnök megvallásáról meg a korábbi bűnök megvallásáról szól, hanem 
arról, hogy erre a felismerésre kell jutnia az elveszettnek. Tehát a metanoia, a megtérés a görögben 
azt jelenti, hogy visszafordulni. Megváltoztatni a gondolatainkat, megváltoztatni a téves 
elképzeléseinket, és Isten úgy rendelte el, hogy ez az igehirdetés bolondsága által történjen. Amikor 
a pogány, amikor az elveszett hallja az Igét, akkor Isten Szelleme szól hozzá, felismerésre jut, hogy 
igen, igaz, igazat beszél, hogy Jézus a Krisztus! A Szent Szellem nélkül, a Szent Szellem ereje 
nélkül nem tudunk senkit üdvösségre vezetni. A mi feladatunk nem az, hogy győzködjük az 
embereket, hanem az, hogy hirdessük az Igét, hirdessük az Evangéliumot, és Istennek gondja van az 
Ő Igéjére, mert Isten Igéje föl van kenve. Isten Igéjében erő van.  

Nagyon sokszor látjuk, érezzük, legalábbis ezt tapasztaltam magamon is, hogy megy a hústesti 
erőlködés. Mi nem tudjuk meggyőzni az embereket. Mi nem tudjuk megváltoztatni az embereket. 
De hálát adunk Istennek az Ő bölcsességéért, hogy küldött nekünk segítőt, küldött nekünk egy 
társat, hogy elküldte a Szent Szellemet. Lehet, hogy úgy ismered, hogy Szentlélek, mi az eredeti 
görög fordításból, a pneuma szóból Szent Szellemnek hívjuk Őt. Ez senkit ne zavarjon meg, mert 
most már Magyarországon is egyre több hívő a Szent Szellem szót használja. Ha a Csia Lajos 
fordítást nézed, talán legkorábban az ő fordításában szerepelt így, hogy Szent Szellem. Ha olyan 
Bibliád van, amit mi használunk, abban is a Szent Szellem szó szerepel, illetve olvashatod a 
megfelelő helyeken, és majd mindjárt szó lesz arról is, hogy mi a különbség a szellem és a lélek 
között. Erről néhány szót fogok ejteni.  

Tehát visszatérve, mielőtt Jézus feltámadt a halálból, előtte tett ígéretet arról, hogy amikor Ő el 
fog menni, akkor nem maradnak egyedül a tanítványok. Ugyanis olvashatjuk a Máté 16-ban, amikor 
Jézus kijelentette Péternek, hogy Ő meg fog halni, de előtte Péter vett egy hatalmas kijelentést. Jé-
zus megkérdezte tanítványaitól: „Kinek mondanak engem az emberek?” Az egyik ennek mondja, a 
másik annak, harmadik prófétának. Jézus nekik szögezte a kérdést: „Ti pedig kinek mondotok en-
gem?” Akkor Péter Isten Szellemétől kapott egy kijelentést, hogy „Te vagy a Krisztus, az élő 
Istennek Fia.” Erre azt mondta az Úr, hogy: „Nem test és vér jelentette ezt meg néked, hanem az én 
mennyei Atyám.” Ezt a Máté 16-ban olvassátok.  

Aztán Jézus arról beszélt, ahogy folytatódik a rész, hogy Őneki el kell menni, akkor Péter meg-
nyitotta magát a hústestnek, és azt mondta: Uram, semmiképpen nem történhet ez meg Veled, hogy 
Te meghalljál, hogy Te elmenjél! Erre Jézus azt mondta a szent Péternek, hogy: „Távozz tőlem, 
sátán!”. Tehát nem szent Péter volt a sátán, hanem az a kijelentés ott, az ő hústestéből, az ördögtől 
jött, hogy Jézus nem halhat meg. Jézus pontosan azért jött el, hogy megváltson, hogy megszabadítson 
bennünket.  

Az előbb néhány szót ejtettem az antiszemitizmusról. Abból a téves elképzelésből jön, hogy 
azért kell gyűlölni a zsidókat, mert megölték Jézust. Először is Jézust a sátán feszítette keresztre, 
erre hitetlen embereket használt. Ha az Atya nem így rendelte volna, nem így akarta volna, Jézust 
nem tudták volna megölni. De Jézus azért jött, hogy önként adja magát engesztelő áldozatul, minden 
emberért, mindenkiért.  
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Beszéltem a Jom kippur napjáról. A zsidók az ószövetségben, amíg nem volt megváltva az 
ember, addig engesztelő áldozatot mutattak be évről évre. A főpap minden évben bement a Szentek 
Szentjébe, nem a tulajdon vérével ment be, hanem bakok, bikák vérével, amit az engesztelés 
székére hintett. Persze előtte magát kellett megtisztogatnia, mert a főpap sem volt tökéletes. Nem 
volt tiszta. Ha tisztátalanul lépett be a Szentek Szentjébe, akkor bizony meghalt, és csengőn húzták 
ki. Egy évben egyszer, az még a nép szempontjából talán a legkevesebb probléma volt, hanem az, 
hogy akkor az engesztelő áldozat nem sikerült, akkor abban az évben komoly kihívásaik voltak. Az 
ellenség legyőzte őket, nem volt áldás az életükön.  

A Zsidó levélről már volt szó az elmúlt időszakban, ami bemutatja az igazi áldozatot, hogy egy 
sokkal jobb Főpapunk van, aki nem bakok és bikák vérével ment be a Szentek Szentjébe. Nem a 
földi sátorba ment be, hanem a mennyei Szentek Szentjébe, örök váltságot szerezve érettünk. Azt 
írja az Írás: „Mert egyetlenegy áldozatával örökre tökéletessé tette a megszentelteket.” Nem kell 
bennünket tisztogatni már, a szellemünk, az százszázalékban tiszta, hiszen Isten Szellemével 
egyesült, amikor újjászülettünk. Új teremtések vagyunk Krisztusban, ahogy ezt a 2Korinthus 5,17 
mondja, hogy a régi elmúlt, íme, újjá lett minden. Új teremtések vagyunk. Ebbe az új tömlőbe Isten 
ki tudta tölteni az új bort. Az új bor a Szent Szellem, aki bennünk él, aki rajtunk keresztül mun-
kálkodik. A tanítványokról sokan mondják a keresztények, hogy milyen jó volt a tanítványoknak, 
együtt voltak Jézussal. Ott volt velük. Látták fizikailag. Milyen csodálatos volt! Én nem mondom, 
hogy nem volt az, de azt mondta Jézus, és arra figyeljünk, amit mondott! Azt mondta, hogy ha én 
elmegyek, az sokkal jobb lesz nektek! Sokkal jobb lesz, mert elküldöm a Vigasztalót. Elküldöm a 
Szent Szellemet. Itt hadd szóljon megint csak az Ige.  

János 14,16–17. 
16. És én kérem az Atyát, és más Vigasztalót ád néktek, hogy veletek maradjon mindörökké.  
Fontos szó: mindörökké. Nincs helye azoknak az imáknak: jaj, Szent Szellem, ne hagyj el en-

gem! Jaj, Szent Szellem, most rossz dolgot tettem, Isten biztos elhagyott engem! Nincs semmi helye 
ezeknek. Ez nem egy biblikus imádság. Isten örökké velünk marad.  

17. Az igazságnak ama Szellemét: akit a világ be nem fogadhat, mert nem látja Őt és nem 
ismeri Őt; de ti ismeritek Őt, mert nálatok lakik, és bennetek marad.  

Ezek Jézus szavai. Tehát ezt nem a mi gyülekezetünk találta ki, nem a mi egyházunk találta ki, 
nem a mi egyházunk tanítása, ez Jézus tanítása. Piros betűs szavak ezek. Mégis vannak hívő-
testvéreink, akik nem hiszik el ezt az igazságot. Úgy gondolják, ha valaki bűnt követ el, akkor Isten 
Szelleme elhagyta őt, és kiköltözik. Nem! Az Efézusi levél világosan mondja, hogy el vagytok 
pecsételve az ígéret Szellemével. Ez egy olyan pecsét, amit senki, soha nem tud onnan elmozdítani. 
El vagy pecsételve az örökkévalóságra. Tudom, hogy sokszor volt erről szó, de nem elégszer. Az 
üdvbizonyosságodnak kell lennie!  

Isten nem aszerint ítél meg bennünket, hogy mit rontottunk el, mit tévesztettünk el, mert ha 
eszerint lennénk elbírálva, akkor Jézus egyedül ülne a mennyben, még az angyalok ellennének, de 
hogy mi nem lennénk ott, az százszázalék biztos. Nem a mi jóságunk, nem a mi cselekedeteink, 
nem a mi erőlködésünk, nem a mi szentségünk, nem a mi megszentelődésünk a kulcs ahhoz, hogy 
örök kapcsolatban lehessünk Istennel. Ez az Úr Jézus munkája. Az Ő megszentelő munkája. 
Nagyon fontos megérteni, hogy szent! Mit jelent az, hogy megszentelődés? Ez egy vallásos szónak 
tűnik. Van egy vallásos jelentése is, azért tisztázzuk ezt. A szent azt jelenti, hogy elkülöníteni 
valamit Isten számára. Jézus szentté tett bennünket, elkülönített bennünket Isten számára. Úgy, 
hogy az ördög nem fér hozzá az újjászületett szellemedhez. De ennek a megszentelődésnek ki kell 
ábrázolódnia az életünkben. Ami nincs megváltva, az a lelkünk és a testünk. Pontosabban Jézus 
kifizette az árat, de ezt a megdicsőült testet még nem kaptuk meg.  

Az 1Korinthusi levél 15. részében olvasod, hogy ez a romlandó testünk majd egy romolhatatlan 
testté fog változni, olyan lesz, mint most Jézusé. Nem fogja érinteni a halál, nem fogja érinteni a 
betegség, nem fogja érinteni a fájdalom, egy tökéletes, romolhatatlan testünk lesz. Ez még most 
nincs. Jelenleg, amivel egy hívőnek foglalkozni kell, az nem az üdvössége, mert az az újjászü-
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letéssel megtörtént. Üdvösséget kaptunk, és ez nem a mi érdemünk, hanem ez teljes mértékben 
Isten kegyelme. Még mindig vannak, akik azért küzdenek, ami már rég az övék, amit már rég 
megkaptak. A gonosznak a hatalmas megtévesztése ez, ami megtéveszti a hívőket, megtéveszti a 
keresztények, a hívő testvéreinket, és a Római levél nekünk ebben nagyon sokat segít. A páli 
levelek is nagyon sokat segítenek ebben, mert Jézus is elmondta a tanítványainak, hogy amiket 
mondok, most el nem hordozhatjátok. Most még ezt nem értitek. De majd fog jönni a Szent 
Szellem, aki meg fogja értetni veletek. Tehát van, aki vezet bennünket. Ugye mondtam azt, hogy 
Isten szól hozzánk, tehát kapcsolódik az előző heti tanításhoz. Isten nem hagyott bennünket 
magunkra. Nemcsak újonnan szült bennünket, bevitt minket Isten országába, hanem gondoskodott 
arról is, hogy legyen egy száz százalékban megbízható vezetőnk. Mit mond róla Jézus? Az 
igazságnak a Szellemét, akit a világ be nem fogadhat. Tehát a világ nem képes befogadni. Itt 
szeretnék azokról a megtévesztésekről is beszélni, amikor valakinek vannak szellemi megtapasz-
talásai, transzcendens élményei, de nem biztos, hogy minden Istentől van.  

Jövendőmondókról, varázslókról, minden dologról olvashatsz a Bibliában, és napjainkban is 
jelen vannak ezek. Mert nem csak Isten Szelleme van jelen ebben a világban, hanem a gonosz 
szellemi erők is működnek. És bárki megnyithatja magát még a gonosz erőknek, akár még egy 
keresztény is, akár egy szellemmel teljes hívő keresztény is. Azért fontos erről beszélni, mert ez a kulcs 
a sikeres életünkhöz, és ez az örökkévalóságot meghatározza, nem csak itt a fizikai pár tíz évünket.  

Hiszen nagyon törékeny cserépedényben vagyunk, amik tele vannak repedésekkel itt-ott, amott. 
Isten ezeket a repedéseket is nyilván betömi, befoltozza, de a világ nem ismeri Őt. Nagyon fontos, 
hogy tudjuk megkülönböztetni, hogy mi az, ami Istentől van, és mi az, ami nem. Ezért fontos az Ige 
tanulmányozása, és erre újra szeretném felhívni a figyelmet, mert Isten Igéje ad nekünk eligazodást. 
Amit nem olvasunk az Isten Igéjében, vagy nem úgy olvasunk, amire Isten azt mondja, hogy jó, az 
jó, amire azt mondja, hogy rossz, az rossz. Isten teremtette ezt a világot, Ő rakta le az alapjait, Ő 
határozta meg a játékszabályokat. Az embernek egyetlen feladata van, az hogy engedelmeskedjen 
Istennek, de megteheti az ellenkezőjét is. Éppen ezért az ellenség próbálja utánozni Istent, és pró-
bálja megtéveszteni az embert.  

Az első emberpárhoz is a gonosz, a sátán szólt. De nekik nem volt újszövetségi Bibliájuk, meg 
ószövetségi Bibliája sem volt, se Ádámnak, se Évának. Éppen ezért mi történt? Meg tudta tévesz-
teni. Nem volt igei ismerete, nem tudott különbséget tenni a jó és a rossz között, és ilyen módon 
becsapta a sátán.  

Ugyanez a helyzet a drága hívő testvéreinkkel, meg velünk mindannyiunkkal, hogyha nem 
tudunk különbséget tenni Isten hangja, a Szent Szellem hangja, és a gonosz hangja között, vagy 
esetleg a hústestünkből származó kívánságok között, akkor bajba kerülhetünk. A tökéletes ke-
resztény életet egy mondatban meg tudom fogalmazni: kövesd a Szent Szellemet! Ennyi! Itt pontot 
tehettünk a végére. Ha ezt jól tesszük és van nyitott fülünk, van nyitott szemünk, akkor sikerre 
tudunk jutni a Szent Szellem által. Majd erről is beszélek.  

A múltkor visszahallgattam magamat, hogy miket mondok, és azt mondtam, hogy a Szent Szel-
lem mindig sikerre visz bennünket. Igen, ez igaz, mert a vége az mindig általában a győzelem, csak 
előtte van több eset a Bibliában, például ha Jézus megkísértéséről beszélünk, Jézus a Szent Szellem 
által vitetett a pusztába, és ott megkísértetett. A kísértés helye, amikor éppen a kísértés folyik, az 
még nem a győzelem. Azt szokták mondani, hogy a futballmérkőzés eredményét nem a félidőben 
határozzák meg, hanem a végén. Ugyanígy van velünk is, hogy a győzelemhez vezet egy bizonyos 
fajta út. Jön a kísértés, jöhet a megpróbáltatás, ez nem Istentől jön. Ki az, aki megkísérti az em-
bereket? A sátán.  

Azt mondja a Jakab levél, hogy Isten nem kísért meg senkit. Igen, vannak próbák, amiket ki kell 
állnunk, és itt a legnehezebb dolog az, amikor az ember valamilyen nyomás alatt van. Legyen ez 
anyagi nyomás, legyenek családi problémák, legyen betegség, bármi az égvilágon, amikor a nyomás 
van, akkor kellene legjobban hallanunk Isten Szent Szellemétől. Ezzel szemben mi a helyzet? 
Akkor vagyunk általában a legzaklatottabbak. Megyünk és mindenkinek a hangját meg akarjuk 
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hallani, és az ördög kihasználja ezt. Ha rossz döntést hozunk, ha nem Isten Szellemének a vezetését 
halljuk meg, akkor rossz döntéseket hozhatunk. A rossz döntés pedig válságba viheti az életünket. 
Ezért kell, hogy megismerjük a Szent Szellemet. Jézus azt mondta, hogy kulcsfontosságú!  

János 14,18–20. 
18. Nem hagylak titeket árván; eljövök tihozzátok. 
19. Még egy kevés idő és a világ nem lát engem többé; de ti megláttok engem: mert én élek, ti 

is élni fogtok. 
Ez egy gyönyörűséges, csodálatos kijelentés, a leghatalmasabb ígéret a magasságos Istentől, amit 

egy ember kaphat. Ha ez a cél, ez az ígéret ott van a szemünk előtt, akkor útközben nyilván tör-
ténnek nehézségek, amíg odajutunk. Meg kell küzdenünk sok mindennel itt a földön, sok kihívás, 
veszteség is ér bennünket, de igazából Krisztusban többek vagyunk, mint győztesek. 

 A veszteségek nem a végeredmény. A legyőzöttség nem a végeredmény. A jutalom a leges-
legvégén van, amikor befutunk a célba, amikor beérünk a célba. Mindannyian be fogunk oda érni. 
De addig is Isten szeretné, ha az Ő áldásaiban élnénk, az Ő áldásaiban járnánk. Ezért küldte Isten a 
Szent Szellemet.  

A Szent Szellem isteni személy. Tehát megvannak az isteni jellemzők, mindenhol jelenlevő, 
mindent tudó. Azt mondja az Írás, hogy még Istennek a mélységeit is vizsgálja a Szent Szellem. Azt 
olvassuk a Róma 8,14-ben, hogy Isten a Szelleme által támasztotta föl a mi Urunkat a halálból. Azt 
mondja, hogy annak a Szelleme lakik bennetek, aki föltámasztotta Krisztus Jézust a halálból. 
Micsoda hatalmas kegyelem ez! És azt mondja, hogy Ő megeleveníti a ti halandó testeiteket is az Ő 
benne lévő Szelleme által. Ha Isten föl tudta támasztani a Szent Szellem által Jézust a halálból, 
akkor a mi testünket is képes lesz meggyógyítani, és képes lesz változást hozni az életünkben.  

Azt mondja az Írás, hogy a Szent Szellem tanít bennünket. A János első levelében van írva, hogy 
az a kenet, ami bennetek van, megtanít benneteket mindenre. Tehát Isten Szelleme tanít is ben-
nünket. Ő mindent tud! Ő ugyanúgy isteni személy, mint az Atya és a Fiú.  

A múlt alkalommal említettem, hogy Jézus megüresítette magát isteni hatalmából. A Filippi 2-
ben olvassuk ezt. A megüresítés szó az a görögben a kenózis. Tehát isteni hatalmából kiüresítette 
magát. Nem mint Isten, hanem mint Messiás, mint Felkent, mint Krisztus. A Krisztus és Messiás az 
ugyanaz a szó. A Krisztus görögül, a Messiás héberül, magyarul pedig Felkent. Ha Csia Lajos 
fordítást olvasunk, akkor úgy értelmezheted, hogy a Felkent. És ugye Isten Szellemével kenetett föl.  

Amikor Jézus megkeresztelkedett a Jordánban, akkor szállt rá Isten Szelleme, és akkor kezdte 
meg a földi szolgálatát. Addig nem tett csodákat a Szent Szellem által. Lehet olvasni olyan apok-
rifokat, ami nem Biblia jellegű. A múltkor valaki beírta az egyik videó alá megjegyzésként, hogy 
olvassuk az apokrifokat! El lehet őket olvasni, de nincs semmilyen teológiai értéke, sőt néme-
lyiknek még irodalmi értéke sincs, mert annyira silány.  

Ha valaki apokrifokat olvas, találkozhat Tamás evangéliumával, meg Hermász pásztorral, meg 
sok apokrif irattal, ami nem véletlenül nem került be a kánonba, nem véletlenül nem került be a 
Biblia könyvei közé, mert az nem Isten Igéje.  

Később a katolikusok betettek még hét ószövetségi könyvet, Makkabeus könyvét, Judit könyvét, 
Sirák, Tóbiás, stb. Ha akarod, ezeket elolvashatod, de erre nem mondjuk azt, hogy Isten Igéje. Isten 
Igéje az, ami ebben a hatvanhat könyvben van. Az Isten beszéde, Isten kijelentése, és nem véle-
tlenül azok vannak ott.  

Istennek gondja van az Ő Igéjére, ebben megbízhatsz. Ő a mi vezérfonalunk, hogy el tudjunk 
igazodni az élet dzsungelében, az élet útvesztőiben, hogy tudjunk helyes és bölcs döntéseket hozni.  

20. Azon a napon megtudjátok majd ti, hogy én az én Atyámban vagyok, és ti énbennem, és 
én tibennetek. 

A 26-os verset nézzük még. Azt szeretném most csak megosztani veletek, hogy mi az, amit Jézus 
mondott a Szent Szellemről. Nem, amit mi tanítunk róla, hanem amit a Biblia mond róla, az Írás 
mond róla. 
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 Keresztények, hívő testvéreink döntő többsége száműzte a Szent Szellemet a gyülekezetből. Azt 
mondják, hogy nincs már szükség a Szent Szellemre, nincs már szükség a Szent Szellem aján-
dékaira. Sokan azzal érvelnek, hogy azóta már egyben van a Biblia, most már nekünk nem kell a 
Szent Szellem. A Szent Szellem örökké vezetni akar bennünket. A Szent Szellem nélkül eltéve-
lyedünk, mindannyian. Isten nem véletlenül küldte, és nem véletlenül adta.  

János 14,26. 
26. Ama Vigasztaló pedig, a Szent Szellem, akit az én nevemben küld az Atya, Ő mindenre 

megtanít majd titeket, és eszetekbe juttatja mindazokat, amiket mondottam néktek. 
Ahonnan száműzték Isten Szellemét, ahol azt mondták, hogy nekünk nincs szükségünk a Szel-

lem ajándékaira, nincs szükség a Szent Szellem megnyilvánulásaira, kérdezlek téged, hogy mit jut-
tat az ő eszükbe? Mire tanítja őket?  

Itt látjuk, hogy ilyen, amikor a Szent Szellem, az igazi tanítónk helyett jön az ész, jön az emberi 
gondolkodás, jön az észvallás – ahogy szoktuk nevezni –, amikor mindent a mi értelmünkkel, a mi 
korlátozott képességeinkkel akarunk megérteni az Igéből.  

Ezt a könyvet a Szent Szellem ihlette. Higgyétek el, hogy senki jobban nem ismeri ezt a könyvet, 
mint Ő. Amikor olvasod a sorokat, amikor olvasod az Igét, miért van benne az erő az Evangé-
liumban? Nem azért, ami le van írva. Ezt bárki elolvashatja, egy pogány is elolvashatja, de neki 
ebből semmilyen erő nem fog származni. Az erő akkor jön, amikor a Szent Szellem megnyilvánul, 
amikor a Szent Szellem kinyilatkoztat, és amikor Isten erejében a kinyilatkoztatott hited által tudsz 
mozdulni, tudsz lépni, az az igazi kijelentés, az az igazi tanulás! Az van meg nekünk, amit Isten 
Szelleme az Igén keresztül kijelent.  

Nagyon sok kijelentést adott Isten az Ő Igéjéből. Néha olyan dolgokra kaptam válaszokat miköz-
ben prédikált a pásztor, teljesen máshol járt az eszem, és Isten adott világosságot dolgok felől, adott 
megoldást, hogy mi az, amit tenni kell. Tudom, hogy erről sokan be tudnátok számolni, mert Isten 
Szelleme nincs az én prédikációmhoz kötve. Tehát Ő képes neked megvilágosítani dolgokat. Ehhez 
viszont időt kell, hogy töltsünk Istennel. Ezt nem tudjuk megspórolni.  

Szeretném megint kihangsúlyozni, hogy az nagyon jó, hogy vasárnap meghallgatjuk az igehir-
detéseket, ez szükséges, ez nagyon fontos, de ennél sokkal fontosabb az, hogy mi olvassuk hétköz-
nap is az Igét. Táplálkozzunk az Igével. Tehát van egy fizikai táplálék, amivel a testünket kell táp-
lálni, és van egy szellemi táplálék, amivel a szellemünket kell táplálni, és ezt nem tudja meg-tenni 
semmi más, csak a felkent Ige.  

Önmagában a betű megöl, és a Szellem az, ami megelevenít – tanítja az Írás. Nagyon sok embert 
a betű vezet csak, de az a Szellem nélkül így üres. Olyan, mint ez a kamu kávé, amiben nincsen kof-
fein, nincsen benne hatóanyag. Pont a lényeg nincsen benne. Tehát ugyanez a helyzet Isten Igé-
jével, nincsen benne erő, nincsen benne kinyilatkoztatás a Szent Szellem nélkül. Ezért fontos az, 
hogy újjá kell születnünk, mert Isten Szelleme, a bölcsesség Szelleme, az igazságnak a Szelleme, az 
erőnek, a hatalomnak a Szelleme, és még Jézus több mindent is mond róla, bennünk van, és rajtunk 
keresztül munkálkodik.  

A Szent Szellemnek nincsen fizikai teste. Úgy, ahogy a gonosz szellemeknek sincs fizikai teste. 
Nagyon sokszor látjuk és olvassuk az Írásokban, hogy embereket szálltak meg, hogy cselekedni 
tudjanak. A gadarai megszállottat egy egész légió megszállta azért, hogy tudjon működni és tudjon 
a fizikai világban hatást kifejteni. Írja Péter a levelében, hogy az ördög keresi azokat, hogy kit nyel-
jen el. Tehát nem tud mindenkit elnyelni. Vannak emberek, akik megnyitják magukat, megnyitják 
magukat a gonosz befolyásnak, és így a gonosz embereken keresztül képes munkálkodni.  

Isten Szelleme is embereken keresztül képes munkálkodni. Nagyon sokszor imádkozzuk, hogy 
gyere, Szent Szellem, hozzál ébredést! A Szent Szellem, ha egyedül tudna ébredést okozni, akkor 
ébredés lenne mindenhol. De Isten Szelleme mindig embereket használ. Amikor Jézus elment, 
akkor embereket töltött be. Az Apostolok cselekedetei 1,8-ban olvassuk, hogy kitöltetett rájuk a 
Szent Szellem. Péter, aki háromszor is megtagadta az Urat, az ő saját hústestéből próbált megállni, 
amikor jött a kísértés, amikor jött a félelem, amikor jöttek a kihívások. Mi történt? Elbukott! 
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 De aki háromszor elbukott, miután beteljesedett Szent Szellemmel, kitöltetett Istennek a Szel-
leme, akkor Péter kiállt és prédikált. Azok elé az emberek elé, akik kiabálták, hogy öljék meg, meg 
feszítsék keresztre Jézust. Ez nem egy természetes emberi bátorság. Ezt ember a saját erejéből nem 
képes megtenni. Ehhez Isten Szellemének erejére van szükségünk. Nekünk is vannak olyan dolga-
ink, amit nem tudunk a saját fizikai képességeinkkel elvégezni, de Isten ezért adta a Szent Szel-
lemet. Megadatott Isten kegyelméből az, hogy sok helyre vihettük el az Evangéliumot, sok helyre 
vihettük el az örömhírt.  

Éppen gondolkodtam, hogy ezelőtt huszonnyolc évvel nem ismertem annyi Igét, mint most. Ta-
lán nem volt annyi ismeretem az Igéből, nem tudtam annyit Isten dolgairól. De amikor fölolvastam 
az Igét, amikor prédikáltam az Igét, akkor az emberek elfogadták az Urat, üdvösséget kaptak na-
gyon sokan. Nem tudom, hányan, az Úr tudja. Nem az én dolgom számolni, az én dolgom prédi-
kálni, és Isten elvégezte.  

Olyan edényen keresztül, akire nem lehetett azt mondani, hogy hú, de nagyon toppon van, és 
mindent tud. Tehát Isten Szelleme e tekintetben nincs a mi tudásunkhoz, nincs a mi képességeinkhez 
kötve. Nagyon sokan úgy gondolják, hogy Isten a szupermeneket hívja el. Nem, nem! Nézd meg 
Jézust, hogy honnan választotta a tanítványait, ezen is talán sokat gondolkodtatok. Ha nekem kellett 
volna a tanítványokat választanom, akkor lehet, hogy elmentem volna a rabbi iskolába, és a 
legkitűnőbb tanulókat kiválasztottam volna. De Isten Szelleme nem ezt tette. Ő kiválasztott egy-
szerű halászembereket, ugyanolyan egyszerű embereket, mint bármelyikünk, olyan gyarló ember-
eket, sőt tudatlan embereket.  

Hiszen mondja az Írás, hogy honnan a csudából tudják, hát ezek nem tanulták, ezek nem jártak 
Gamáliel rabbinak az iskolájába, meg nem tudom milyen rabbinak az iskolájába? Pál apostol járt 
oda. Tehát Pál apostol teológiailag is képzett volt. De egyszerű halászemberek voltak és fölborí-
tották a világot. Őket használta Isten Szelleme. Ezek nem emberi képességek. Ez nem Péternek a 
képessége volt, vagy nem Fülöpé, vagy nem Andrásé, vagy nem a másik tanítványnak a képessége 
volt, hanem az Isten képessége, aki rajtuk keresztül munkálkodott.  

Te is ilyen edénye lehetsz Isten Szellemének. Hogy amikor megosztod az Evangéliumot az 
elveszettel, akkor Isten Szelleme fog használni téged abban, hogy az elveszett elfogadja Krisztust. 
Amikor a hétköznapi életben kihívásaid vannak, akkor Isten Igéjében meg van az az erő, hogy 
változást hozzon. Ez lehet, hogy nem azonnal történik meg. Nagyon sokszor imádkozunk, és ma is 
fogunk imádkozni értetek. Megadatik az, hogy rátesszük az emberekre a kezeinket és azok meggyó-
gyulnak. Nem tudom mind a mai napig, hogy ezt Isten hogyan teszi. Ezt, ha elmondod egy tudós-
nak, elmondod egy olyan embernek, aki okos, művelt, képzett minden területen, akkor azt mondja, 
hogy itt baj van veled. Mert ő nem ismeri, ő nem tudja. Tehát, ha elmondod egy pogány orvosnak, 
hogy Jézus Krisztus téged meggyógyított, akkor lehet, hogy kapsz egy beutalót a pszichiátriára.  

Tehát ne várjuk el hitetlen emberektől, hogy ezt tudják, mert Jézus elmondta, hogy ők nem is-
merik Őt, nem ismerik a Szent Szellemet. De a következményeit azt láthatják, és lehet bizonyságot 
tenni. Itt nagyon sokan vagytok, vagyunk, akivel Isten Szelleme már valamilyen szinten csodát tett, 
akit meggyógyított. Egy érintésre a Szent Szellem megnyitotta a szemét, egy tolókocsiból fölállt, 
vagy eltűnt egy daganat. Se szeri, se száma ezeknek a bizonyságoknak. Van, amikor megtörténik, 
van, amikor nem történik meg. Nem tudjuk, nem a mi dolgunk, Isten Szelleme végzi, Isten 
Szelleme teszi mindezeket rajtad, rajtunk keresztül. Ezt tette Jézuson keresztül, azt követően pedig 
tette a tanítványokon keresztül, és vezette őket, és bizony sokszor nehézségekbe kerültek.  

Ha az Apostolok cselekedetei 16. részére odalapoztok, ott fogtok találni Igét Pál szolgálatáról. A 
múlt alkalommal talán volt róla szó, Attila szólt erről. Amikor Filippibe kell Pál apostolnak menni. 
A Szent Szellem szólt, hogy válasszák el Barnabást és Saulust a szolgálatra. Előtte ott az antiókhiai 
gyülekezetből lett kiküldve Pál apostol is, és Barnabás is. Pál akkor már akart menni több helyre, 
akart menni Ázsiába. De azt mondja az Írás, hogy Isten Szelleme eltiltotta őt. Azt mondta neki, 
hogy nem, és Pálnak volt füle a hallásra.  
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Nem olvasom fel a történetet, mert túl hosszú és nem szeretnék a részletekbe belebonyolódni. 
Otthon olvassátok el mindenképpen, mert nagyon érdekes a történet. Mi történik? Azt mondta neki, 
hogy nem, ne menj Ázsiába! 

Most a Szent Szellem mondja azt, hogy ne menj Igét hirdetni? De menj, csak nem oda, ahova te 
akarsz. És akkor Pál nem ment sehova, de megjelent a macedón férfi álmában, és elhívták Mace-
dóniába. Macedóniát még Nagy Sándor apja, Fülöp egyesítette 363-ban Krisztus előtt. Aztán rá két 
évre meghalt és akkor jött Nagy Sándor 366-tól, tizenhárom évet uralkodott, és egy római provincia 
volt Filippi. Ezt csak ezért mondom, hogy a történelmi hátteret is egy kicsit lássuk. Filippi Euró-
pában volt, ott nem nagyon voltak zsidók. Ez által a kijelentés által jutott el az Evangélium 
Európába, és a Szent Szellem vitte oda. Nagyon érdekes dolog, amikor a Szent Szellem odavisz 
valahova, akkor lehet, hogy lesznek nehézségek. Mivel találkozott ott Pál apostol? Agy pogány világban 
mivel találkozhat az ember? Pogány szokásokkal. A varázslással, sok minden okult dologgal.  

Ott volt Filippiben az a leányka, akiben a jövendőmondás szelleme volt. Őt is egyfajta szellem 
irányította. De nem a Szent Szellem. És még ráadásul igaz dolgokat is mondott. Végig azt kiabálta, 
hogy ezek a magasságos Istennek a szolgái, és ezt napokon keresztül művelte. Pál apostol nem 
hamarkodta el a dolgot. Tehát itt mit tanulhatunk meg Páltól? Azt, hogy türelmes volt. Azt, hogy 
figyelt: ez Istentől van vajon, vagy nem Istentől van? És amikor megjött a kijelentés, hogy nem, ez 
nem Istent Szelleme, hanem egy gonosz szellem, akkor a jövendőmondás szellemét kiűzte belőle. A 
Szent Szellem vitte őt oda. Isten Szelleme vitte őt arra a helyre.  

Ezért mondtam, hogy a múltkori üzenetet egy kicsit kiegészítsem, hogy nem biztos, hogy mind-
járt győzelem lesz abból. Igen, Isten Szelleme nehéz helyekre is vihet bennünket. Az üldöztetést 
nyilván nem Isten támasztja, hanem a gonosz erők, akik nem igazán akarják, hogy Isten Szelleme 
jelen legyen. Hiszen mi történt? Üldözés támadt az apostolok ellen. Mert ők ebből éltek, hogy 
kihasználták azt a kis jövendőmondó leánykát, és akik az urai voltak, elestek a jövedelemtől. 

 Ilyenkor nem fog örülni egy boszorkány, amikor kiűzöd belőle a démont, és nem tud jósolni 
többet, amikor az a megélhetése. Biztosan nem fog tapsolni neked. Egy dologra lehet számítani, 
hogy ilyenkor jönnek az üldözések, és ez történt velük is.  

Azt tették, amit a Szent Szellem mondott, mégis azt látjuk, hogy ott találják magukat a 
börtönben, a filippi börtönben. Lecsukták őket, Pált és Silást. Lecsukták őket, börtönbe kerültek. 
Semmi rosszat nem tettek, csak az Evangéliumot hirdették. Tehát lehet számítani arra, hogy amikor 
az Evangéliumot hirdetjük, hogy akkor ne éljünk egy rózsaszín ködben, mert sokszor ellenállásba 
fogsz ütközni. Sokat lehetne erről beszélni. Nagyon sok minden ért bennünket, én igyekeztem 
elfelejteni ezeket, hogy nagyon sok támadás fog érni, amikor te az Evangéliumot hirdeted. Lehet, 
hogy fognak rólad beszélni más gyülekezetek pulpitusáról, hogy megjöttek ezek az ország-
háborítók, oda ne menjetek! Nagyon sok helyen történt ez meg. Volt, hogy még föl is jelentettek. 
Volt az, hogy polgármesterek előtt kellett beszélgetni emberekkel. Sok minden történt. Olyan 
nagyon nagy dolog azért nem történt. Hála Istennek, nem vertek meg, nem korbácsoltak meg, 
börtönbe sem csuktak emiatt, semmi ilyesmi nem történt. Pállal történt ilyen. De voltak nehézségek. 
Tehát nem lesz ez mindig könnyű.  

Ilyenkor a Szent Szellem segített nekik. Azt mondja, hogy a börtön legmélyebb zugába dugták 
őket. Ők mit csináltak? Föl voltak háborodva: Na, abbahagyjuk ezt a Krisztus szolgálatát, hát nézd 
meg, hogy hova jutottunk! Ha Isten Szelleme küldött volna oda minket, akkor velünk ez nem 
történik meg. Ezt mondta Pál? Egyáltalán nem.  

Nagyon sokszor mi így gondolkodunk, hogy biztos eltévesztettük. Biztos jól csináltuk? Mert jön 
egy nehézség, még nem biztos, hogy te tévesztetted el. Utána történt egy hatalmas csoda, énekeltek, 
dicsérték az Urat. Kalodában voltak, lehet, hogy véres volt a csuklójuk. A hátukat persze azelőtt 
megverték, jó római szokás szerint azért, hogy érezzék a törődést. Énekelnek és dicsérik az Urat!  

Most egy természetes ember, a természetes gondolkodásával ilyet nem tesz. Aki ilyet tesz, az 
mondják, hogy bolond. Tehát ott valami nincs rendben. De Isten Szelleme ehhez erőt adott nekik. 
Éjféltájban énekeltek és dicsérték az Urat.  
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Nem volt gyönyörű dicsérőszolgálatuk, nem volt ilyen szép termük se, volt egy börtöncella. De 
látjátok, hogy Isten Szelleme nincs bilincsbe verve, mert azok a rabok, akik ott voltak mellette, 
meghallották a Szent Szellem hangját. Azt mondja az Írás, hogy lepattantak a bilincsek. Szabadokká 
lettek!  

Tegnap voltunk egy konferencián, onnan veszem kölcsön ezt a gondolatot, hogy megnyíltak az 
ajtók. Megnyíltak a cellaajtók, megnyíltak a börtönajtók, de a nyitott ajtón nem rohantak ki. Mert 
mi lenne a másik természetes dolog, ha az ember gondolkodik? Ha valakit becsuknak, kalodában 
van, megszabadul a bilincseiből, az első dolog, hogy elfusson olyan messzire, amilyen messzire 
csak tud onnan. De Pál nem ezt tette! Hála Istennek, hogy nem ezt tette. Lehet, hogy emiatt van 
Európában az Evangélium. De ha nem onnan, akkor máshonnan, Isten biztosan gondoskodott volna 
róla, hogy Európa se vesszen el. Meghallotta Isten hangját Pál, ezért tudott eljutni Filippibe az 
Evangélium. Ezért tudott oda elmenni. Hallgatott a Szent Szellem hangjára akkor is, amikor azt 
mondta, hogy nem, és akkor is, amikor azt mondta, hogy igen. Nem szaladtak el a nyitott ajtón! Sőt, 
a rabok sem szaladtak el! Mi történik akkor, ha elszaladnak? De Istennek volt ott egy embere. 
Pálnak ennyibe került, hogy az az ember előjöjjön. Volt egy börtönőr, aki Istennek egy előkészített 
embere volt, aki megverte őket, megverette őket. Ez az ember, amikor látta, hogy mi történt, meg 
akarta ölni magát. Ez is egy római szokás, hogy ha egy börtönőrnek elfutnak a foglyai, akkor 
kivégzik a börtönőrt. Tehát nem volt egy jó kilátása. Inkább úgy gondolta, hogy ezt saját kezűleg 
teszi meg. Mondta Pál neki, hogy ne tedd, itt vannak a rabok, nem ment el senki! Mi történt? 
Elfogadta az Urat. Azt mondja az Ige, hogy megtért ő is, és az egész háza népe is megkeresz-
telkedett az Úrban. Talán ott megalakult egy gyülekezet Filippiben. Így terjedt, így jutott el Európába, 
így jutott el hozzánk az Evangélium örömüzenete. Egy ember hallott Istentől. Egy ember azt is 
meghallotta, amikor Isten Szelleme azt mondta, hogy nem, és azt is, amikor azt mondta, hogy igen.  

Utána Pálnak el kellett jönnie Filippiből és onnan már lement délre, követte Isten Szellemét. 
Ugyanez volt a helyzet Jézussal is. Elvitte Őt a Szellem a pusztába, és ott megkísértetett. Neki is 
nemet kellett mondania az ördögnek. A Szellem erejével ment, azt mondja az Írás. Akkor mi 
hogyan tudunk menni a Szellem ereje nélkül? Ha ezt Jézus sem tudta megtenni, akkor mi hogyan 
tudnánk? Ez egyszerűen lehetetlen! A Róma 8,13-ra megyünk. Ma már jártunk a Róma levélnél, 
kicsit távolabb. Nézzük meg ezt.  

Róma 8,13. 
13. Mert, ha test szerint éltek, meghaltok; de ha a test cselekedeteit a Szellem által megöldöklitek, 

éltek.  
Megállok, mert ez önmagában egy hatalmas kijelentés! Mit jelent az, hogy test szerint, és mit 

jelent az, hogy szellem szerint? Ahhoz, hogy ezt megértsük, lapozzunk el az 1Thessalonika 5,23-ra. 
Valami nagyon fontosat kell megértenünk előtte. Mi az, hogy testi, mi az, hogy szellemi? Mi az, hogy 
pneumatikos, mi az, hogy pszichikos? – mondja a görög. A pneuma, az a szellemi, és a pszichikos, az a 
lelki. A pszichikos alatt azt értjük, amikor az érzelem, az értelem, és az akarat dominál.  

Itt nagyon fontos elválasztani, folyamatos vita van, a teológusok évszázadok óta vitatkoznak, 
hogy trichotómia, vagy dichotómia. Igazából nem is érti az ember. Vannak, akik úgy gondolják, 
hogy az ember kettes felépítésű, de mások szerint hármas felépítésű. Bizonyos szempontból 
mindkettőnek igaza van, mert ha azt nézzük, akkor az embernek van egy teste, van egy látható 
része, és van egy láthatatlan része. Ez a láthatatlan rész benne van az emberben. Viszont a Biblia 
kettéválasztja még a láthatatlan részünket is a szellemünkre és a lelkünkre. Ha ezt nem értjük meg, 
akkor nem értjük meg a megváltást. Hálát adunk Istennek Hagin tanításaiért, meg azokért a 
tanításokért, amik eljutottak hozzánk, rávilágítottak a lényegre. Mert ha ezt megértjük, akkor 
megértjük a megváltást.  Olyan, mint amikor felkapcsolják a villanyt egy sötét helyen. Ez kulcs-
fontosságú az életünkben. Nem baj, ha ezerszer halljátok, sokkal jobb, mintha egyszer sem. 

1Thessalonika 5,23. 
23. Maga pedig a békesség Istene szenteljen meg titeket mindenestől, és a ti egész valótok: 

szellemetek, lelketek és testetek feddhetetlenül őriztessék meg a mi Urunk Jézus Krisztus eljövetelére.  
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Nézzük, mi az egész valótok. Itt van leírva egyben félreérthetetlenül. Nem kell analizálni, nem 
kell a mélyére ásni. Azt mondja, hogy szellemetek, lelketek, és testetek feddhetetlenül őriztessék 
meg a mi Urunk Jézus Krisztus eljövetelére. Ezt csak azért olvastam fel, hogy világosan lássuk azt, 
hogy az ember hármas felépítésű. Ezt írja a Biblia. Tehát az igazi valónk a szellemünk. Az a 
láthatatlan részünk, ami örökkévaló. Az a láthatatlan részünk, amely újjászületett, amely új teremtés 
lett Krisztusban. Az egyharmad részünk tökéletes. Az egyharmad részünk, a szellemünk, az igazi 
valónk el van pecsételve az örökkévalóságra. Az Isten Szelleme lakik benne.  

Van a lelkünk, ide tartozik az értelmünk, az érzelmünk, és az akaratunk. Ez az érzéki részünk. 
Szükséges az érzéki részünk is, az arra van, hogy ebben a világban el tudjunk igazodni, ebben a 
fizikai világban tudjon működni. És erre való a testünk is. A testünk az, ami elhozott ma ide minket. 
Ő szállította ide a szellemedet, meg a lelkedet, a tiédet is, meg az enyémet is. Ahhoz, hogy ebben a 
fizikai világban tudjunk létezni, szükségünk van erre a fizikai testünkre, hogy tudjunk ebbe a 
világban működni.  

Még egyszer mondom, hogy ami meg van váltva, ami újjászületett, ami új teremtés, az az ember 
szelleme. Nagyon érdekes dolog, a János 4-ben olvassuk, amikor a Jákob kútjánál a szamáriai 
asszonnyal beszélget Jézus. Ott azt mondja, hogy az igaz imádók majd szellemben és igazságban 
fogják imádni Őt. Szellemben és igazságban! Nem az elménkkel, nem az agyunkkal. Nézzétek meg, 
hogy hova jutottak az érzelmükkel, az értelmükkel és az akaratukkal! Mert az egyik azt mondta, 
hogy Ebál hegyén kell, a másik azt mondta, hogy Garizim hegyén kell Istent imádkozni. A zsidók 
azt mondták, hogy csak a templomban lehet imádkozni, mert ott van Isten. Na, most akkor hol lehet 
imádkozni? Látjátok, hogy az értelmükkel nem sokra jutottak. Azt mondja Jézus, hogy ilyen 
imádókat keres Isten, akik szellemben és igazságban imádják Őt.  

Minden kereszténynek van szolgálata – ezt is sokszor hallottátok. Hármas szolgálata van: fölfelé, 
befelé, kifelé. Ezt már tudjátok, annyiszor elmondtam. A fölfelé szolgálat mindegyikünk szolgálata, 
ez az imádat, a dicsőítés. Erre vagyunk elhívva, hogy imádjuk, dicsőítsük, magasztaljuk Őt. 
Imádják Őt az angyalok, a szeráfok, a kerubok, Isten angyalai Istent dicsőítik. A következő 
szolgálat a házunk népe felé való szolgálat. Mondja az Írás a Timótheus levélben, hogy aki nem 
gondoskodik a saját háza népéről, az a hitet megtagadta, az rosszabb a hitetlennél. Bizony kell a 
befelé való szolgálat, hogy az atyánkfiainak a szükségeit betöltsük. Nem az a kérdés, hogy mennyi 
Igét ismerünk, mennyi Igét tudunk, Istent sokkal jobban érdekli, hogy mennyire törődsz a másikkal, 
aki ott ül melletted, aki ott ül mögötted. Mennyire érdekel az ő helyzete. Oda kell figyelnünk egymásra! 
Imádkoznunk kell egymásért! Ha tényleg egy olyan helyzet van a családon belül, akkor a családnak ott 
kell lenni. Minden hívőnek szüksége van egy keresztény családra, ahol gondoskodnak róla.  

Az igei táplálás a legfontosabb, a pásztor szolgálatát egy szóban meg lehet fogalmazni: gondos-
kodás. Erről szól! A 23. zsoltár is mondja, hogy az Úr az én pásztorom, nem szűkölködöm. Ez arról 
szól, hogy Isten gondoskodik, hogy Isten jó helyekre visz minket, gondoskodik az ellátásunkról.   

A következő szolgálatunk, amit nem tudunk megtenni a Szent Szellem nélkül. Az, hogy mi itt 
nagyon jól elvagyunk magunkban, meghallgatjuk az üzeneteket, jól érezzük magunkat, gyönyörű a 
dicsőítés, ez rendben van, és hisszük, hogy ez így marad, de Isten nem akarja, hogy csak meg-
őrizzük magunknak. Ez egy önzés, Isten azt akarja, hogy ezt másokkal is megosszuk! Így fognak 
tudni bejönni az emberek. Isten ebben akar téged használni! Lehet, hogy már feladtad. Lehet, hogy 
azt mondod, hogy én már annyi embernek szóltam, és senki nem jött el, és mindenki bolondnak 
gondolt. Ha ez nem így történik, az a természetellenes dolog. Készülj föl rá! Ne vedd magadra! Ez 
nem neked szól, hanem egyszerűen a tudatlanság miatt mondják ezeket. Őbennük nincsen Isten 
Szelleme. Nekik még nem jelentetett ki az, ami neked már igen, nekik még nincs meg az, ami neked 
megvan. Ezért kell az, hogy az embereket vonzzuk, hogy az emberek akarják azt, ami nekünk van. 
Akarják azt a békességet, akarják azokat a természetfeletti dolgokat, ami a te életedben megvan.  

Éppen ezért Isten először téged akar fölépíteni. Isten veled kezdi! Lehet, hogy romokban hever 
az életed, lehet, hogy most indultál az Úrral való járásban, lehet, hogy anyagi szükségeid vannak, 
betegség, vagy elnyomás van a testeden. Isten föl akar téged építeni! Isten a te oldaladon áll! Miu-
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tán ezt megtette veled, akkor ne szaladjál, mint ahogy a McDonald’sban bekaptunk egy ham-
burgert, aztán megyünk tovább, hanem tessék akkor ezt elvinni az emberekhez! Így hívtuk be a 
barátainkat mi is. Az evangelizáció nekem nem a pulpituson kezdődött, hanem amikor az üzleti 
konferencián Jézusról beszéltem. A feleségemmel együtt meghívtak minket – az üzleti életben 
voltunk – egy konferenciára, hogy egy kicsit beszéljünk magunkról, de mi nem magunkról 
beszéltünk, hanem Jézusról. Na, gondoltuk, ide se jöhetünk többet! De mit gondoltok, mi történt? 
Az óra után, mert ott szekciók voltak, jöttek oda hozzánk az emberek, hogy mi is akarunk erről 
többet tudni, mi is akarunk erről többet hallani! Fölvállaltuk! Azóta is tudják rólunk, hogy igen, mi 
hívők vagyunk, és igyekeztünk megállni úgy, hogy ne egy botránykő legyünk.  

Isten munkálkodik az életünkön! Nem vagyunk tökéletesek. Egyikünk sem az, de Isten nem a 
tökéleteseket hívja el. De már sokszor hallottátok ezt is, hogy hálát adunk Istennek, hogy nem is 
akar úgy hagyni bennünket, ahogy ránk talált. Ő fel akar építeni, és ezt a Szelleme által tudja 
megtenni, ha mi hagyjuk, hogy a fazekasmester munkáljon minket, amikor ott pörgünk a korongon, 
mert Ő formálja az edényeket. A Filippi 1,6. mondja, hogy aki elkezdte bennünk a jó munkát, be is 
végzi a Krisztus Jézus napjáig. Ő munkál, Ő épít föl bennünket! De neked egy engedelmes 
edénynek kell lenned. Ez mindannyiunkra vonatkozik. Amikor ott fönt vagyunk a korongon és 
forgunk, akkor le akarunk szállni onnan. Olyan, mint az élő áldozat az oltáron, az is le akar mászni, 
nem akar áldozat lenni. De meg kell halnunk önmagunknak, mint ahogy a gabonamag elhal, hogy új 
termést hozzon, úgy nekünk is meg kell halnunk önmagunknak. Ez nem könnyű dolog. Ezzel 
küzdök én is, ugyanúgy, mint te. Mindannyian küzdünk! De Isten Szelleme, aki segít nekünk. Isten 
Szelleme vezet bennünket ebben is! Isten Szelleme ad nekünk erőt ehhez! A saját képességünkből 
nem tudjuk megtenni.  

Figyeltem alkoholistákat, drogfüggőket, akiket teljesen eluralt vagy az alkohol, vagy a drog, és 
akkor teljesen megadták magukat, és azt mondták, hogy Uram, nekem ez már nem megy, most már 
Te segíts, és akkor fog jönni Isten segítsége. Amíg te nyomakodsz előre, hogy majd én megoldom, 
majd én rendbe rakom, majd én tudom, hogy mit kell csinálni, nem fog sikerülni. Ismerős, ugye, ez 
a saját életünkből? De amikor hagyjuk, hogy Isten munkálkodjon, hagyjuk, hogy Isten mutasson rá 
arra a dologra, amit mi szeretnénk, akkor az fog működni. Nélküle nem megy!  

Egy kicsit elkanyarodtam, de végül is ott tartottunk, hogy szellem, lélek, és test vagyunk. A 
Róma 8,13-as verset olvastam föl, innen folytatom: 

Róma 8,14–16. 
14. Mert akiket Isten Szelleme vezérel, azok Istennek fiai.  
Halleluja! Isten fia vagy? Isten fia vagy! Akkor téged Isten Szelleme vezérel! Az a hatalmas Is-

ten, aki mindent tud, aki mindenre tudja a megoldást. És akkor miért nincs megoldásom? Miért 
nincs még? Azért, mert lehet, hogy még úton vagy. Ne legyél türelmetlen! Mint ahogy Pál sem 
szaladt el, amikor a kihívások voltak. Állj meg! A Biblia sehol nem mondja azt, hogy rohangáljunk. 
A Biblia azt mondja, hogy álljunk meg! Azt mondja, hogy álljatok ellen az ördögnek, és megfut 
tőletek. Tehát nem nekünk kell megfutamodnunk! Persze, előtte van egy mondat, amit gyakran 
elfelejtünk, hogy engedelmeskedjetek Istennek, és álljatok ellene az ördögnek, és megfut tőletek. 
Tehát így teljes a kép. És ha az első részt elmulasztjuk, akkor az ellenség győzedelmeskedik raj-tunk.  

A testi keresztény mindig a látható dolgokra figyel. Arra figyel, hogy mit lát, mit hall, mit érez, 
mit tapasztal. Nekünk nem a tapasztalataink alapján kell eligazodnunk a szellemi világban. A fizikai 
világban persze helyénvaló ez, amikor vannak tapasztalatok, például hogy hogyan kell megcsinálni 
valamit. Ez rendben van. De a szellemvilág abszolút nem így működik! Isten Szelleme nem így 
működik, Isten nem az érzéseinken keresztül vezet bennünket. Amikor azt mondja valaki, hogy azt 
érzem, hogy ezt kell csinálni. Hát akkor az te voltál! Az nem Isten Szelleme volt, hanem te voltál, 
az a te érzésed volt. És elkezdjük az érzéseinket követni. Általában bajba kerülünk, hogy ha az 
érzéseinket követjük.  

Ha Pál ott az érzéseit követi, amikor elverték a hátát, akkor megszökött volna, azt mondta volna, 
hogy a csuda jön Filippibe legközelebb! Úgy elkerülöm ezt a helyet, hogy még a környékére se 
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jöjjek! Az érzései szerint ezt kellett volna tennie? Hát persze, normális dolog, hiszen ki szeretné, 
hogy elverjék a hátát, nem hiszem, hogy az olyan nagyon nagy öröm. Természetes szinten ez 
rendben van. De ő mégis meghallotta Isten Szellemét, hogy nem kell elszaladni abból a börtönből, 
nem kell ott még elrohanni, mert van ott Istennek egy embere, akinek látnia kell mindazt, meg-
tapasztalni, és hallani kell az Evangéliumot. A börtönőrből talán lett egy gyülekezeti pásztor. Ugye, 
ez nincs leírva.  

Az Apostolok cselekedetei 19-ben, ami alapján imádkozunk a zsebkendők felett is, Efézusban 
Pál apostol talált tanítványokat, Apollóst, és azokat, akik ott arra jártak, és hirdették a Krisztust. De 
volt egy problémájuk, hogy csak a János keresztségével voltak megkeresztelve. Nem vettek Szent 
Szellemet. Apollósról tudni kell, hogy a legjobb iskolát végezte. Az alexandriai iskola volt a 
leghíresebb. Akkor Alexandriában, és Anthiókiában voltak keresztény központok. Anthiókiában 
nagyon híres rétorokat képeztek, ékesszóló, nagy tudású embereket. Ha Pál areopágusi igehirdetését 
olvassátok, ott azok a filozófusok azt mondták Pálra, hogy az a csacsogó. Tehát nem volt olyan 
ékesszóló, mint azok a jól képzett előadók. Az körülbelül olyan, mintha egy hívőt bevisznek a 
tudományos akadémiára és ott kell szakmai előadást tartani, akkor lehet, hogy lenézik majd, hogy 
nem tud sokat. Így néztek Pálra is! De mi történt? Ott is volt két ember, akit Isten Szelleme megra-
gadott. Nem Pál képzettsége miatt, nem a végzettsége miatt, nem a nagy tudása miatt, hanem 
egyetlen dolog miatt, hogy Isten Szelleme munkálkodott rajta keresztül. Ez azért biztató a 
számunkra, mert senki itt ebben a teremben nem mondhatja, hogy ezt rajta keresztül Isten nem tudja 
megtenni, hogy ha ő hagyja. Tehát ne a saját erőnkre, képességünkre hagyatkozzunk! Persze, nyíl-
ván fontos dolog az, hogy képezzük magunkat, hogy ismereteket szerezzünk, még jobban megis-
merjük Isten Igéjét. Az sem baj, ha a világ dolgaiban jól el tudunk igazodni, sőt, nagyon hasznos, de 
Isten Szelleme nélkül itt sem juthatunk jó eredményre.  

Visszatérve, hiába volt Apollós olyan ékesszóló, semmit nem tudott tenni Efézusban. Pál viszont 
a Szellem kenetével, a Szellem erejével fölborította az egész várost. A legnagyobb üldözés Efé-
zusban volt, amit Pál apostol elszenvedett. Diána istennőt imádták, ott volt a nagy efézusi Diána 
temploma. De amikor Pál hirdette az Evangéliumot, akkor a pogányok hívőkké lettek. Ez nem 
tetszett a szobrok, a templomok, meg a bálványok készítőinek, mert elveszítették a megélhetésüket.  
Óriási üldözés támadt, és ez nem Apollós tudománya miatt, hanem Pál apostol miatt történt meg, 
aki azt mondja az 1Korinthusban, hogy az én beszédem és az én prédikálásom nem emberi 
bölcsességnek hitető beszédeiben, hanem a Szellemnek és az erőnek a megmutatásában állott. A mi 
szolgálatunk is ebben áll! A Szellemnek és az erőnek a megmutatásában. Ez nem emberi képesség! 
Embereken keresztül Isten Szelleme szól! Hiszen Isten emberei Isten Szelleme által szóltak. Azt 
mondja az Írás, még mindig a Róma 8,14-nél vagyunk: 

14. Mert akiket Isten Szelleme vezérel, azok Istennek fiai.  
Te Isten fia vagy, és téged Isten Szelleme vezérel.  
15. Mert nem kaptatok szolgaság szellemét ismét a félelemre, hanem a fiúságnak Szellemét 

kaptátok, aki által kiáltjuk: Abbá, Atyám!  
Hatalmas dolog! A leghatalmasabb dolog, amit Isten adott nekünk, az Ő Szent Szelleme! Általa, 

vele, az Ő vezetése által az életünk minden területén győzelemre juthatunk. Ne felejtsd el, hogy 
amíg eljutnak a győzelemig, mondjuk, amíg egy focicsapat, addig lehet, hogy van egy két boka-
csörgés, lehet, hogy egy-két sérülés van menetközben, de a végén jön a gólöröm és jön a jó ered-
mény, de vannak közben nehézségek. Nem szeretném ezt egy focimeccshez hasonlítani, lehet, hogy 
rossz példát hoztam, de talán a lényeget megragadjátok, hogy igenis közben vannak nehézségek, 
amíg eljutunk az a pontról a b pontra. Ha ez nem így lenne, akkor nem lenne szükség a Szent 
Szellem segítségére, hanem mennénk, mint kés a vajban.  

Ezzel csak azt szeretném mondani, és biztatni saját magamat is, és benneteket is, hogy ha vannak 
is nehézségek, azok egy dolog miatt vannak, hogy a Szellem erejével legyőzzük őket. Ezek ezért 
vannak! Miután győzelemre jutottunk, miután legyőztünk egy akadályt, akkor egy szinttel följebb 
kerültünk, megerősödünk. Ha izmokat akarsz növelni, akkor súlyokat kell nyomnod. Mese nincs! 
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És egyre nagyobb súlyokat, ha nagyobb izmokat akarsz. Ha a hitizmainkat akarjuk megerősíteni, 
akkor igenis egyre nagyobb nehézségeken fogunk átmenni, a Szellem erejének a segítségével. Az 
megedz téged! Ezekbe a nehézségekbe nem Isten visz bele téged, az ellenség az, aki meg akar 
állítani, meg akar akadályozni. Isten mindig a te oldaladon áll, Isten ki akar menekíteni. De a nehéz-
ségekért nem kell imádkoznod. Már egy dolgot el tudok mondani, hogy miért ne imádkozzál. Meg 
az üldözésekért sem kell imádkoznod.  

Jézus azt mondta, amikor megkérdezték a tanítványok, hogy mi lesz a tanítványság jutalma, 
hogy senki nincs, aki elhagyta az apját, a házát az Evangéliumért, hogy százannyit ne kapna e 
világon, az üldözésekkel együtt. A százannyi megjön, de az üldözésekkel együtt. Ez velejárója, 
benne van a pakliban, benne van a csomagban. Az ember ilyenkor nem nagyon hallelujázik. Persze, 
hát, amikor nehézségek vannak, akkor mit szeretnél a legjobban? Túljutni rajta! Ez egy normális 
dolog! Isten Szelleme fog ebben segíteni téged!  

Még mindig a Szellem vezetésénél tartunk. 
16. Ez a Szellem bizonyságot tesz a mi szellemünkkel együtt, hogy Isten gyermekei vagyunk.  
Megállok egy pillanatra. Itt egy nagyon kulcsfontosságú dolog van, hogy Isten Szelleme hogyan 

vezet. Hogyan tesz bizonyságot a Szent Szellem? A lelkünkkel együtt, a testünkkel együtt? Szól 
hallható hangon? Azt szeretnénk a legjobban, nem? Úgy, mint Isten szólt Mózesnek, ott állt a 
hegyen, aztán hallotta, hogy Mózes, írjad, ezt tedd, azt tedd, amazt tedd. Vagy Bálámnak még a 
szamáron keresztül is szólt. Ott is hallott hallható hangokat. Aztán milyen jó volt Pálnak, mert ő is 
találkozott Jézussal, és hallotta a hangját. A tanítványok is hallották Jézus hangját. Fölmerül a 
kérdés, hogy Isten akkor miért nem így vezet? Miért nem szól nekem, és miért nem mondja, hogy 
hé, figyelj, most jobbra menjél, most meg balra menjél? Azért mert Isten hit által akar vezetni 
bennünket, azt akarja, hogy hit által történjen mindez.  

Ha Tamás esetét megnézzük, amikor Jézus feltámadt a halálból, Tamás nem volt ott, és nem hitte 
el, hogy Jézus feltámadt a halálból, hiába mondták a társai, a tanítványok, hogy láttuk az Urat, mert 
itt volt. Azt mondta, hogy én el nem hiszem, hogy ha be nem dugom az ujjamat, hogy ha nem látom 
Őt. És amikor Jézus megjelent, azt mondta, hogy Tamás, gyere ide, tedd az ujjadat a szögek helyé-
re, meg a sebek helyére. Tamás ezt már nem tette meg, csak annyit mondott, hogy én Uram, én Is-
tenem! Azt mondta Jézus, hogy Tamás, most te boldog vagy, mert láttál, de boldogok azok, akik 
nem láttak, és mégis hisznek! 

 Isten Szelleme mutatja meg nekünk a dolgokat. Ne a látomásokat, ne a transzcendens élmé-
nyeket keressétek! Lehet, hogy neked volt ilyen, és az nem baj, hogy ha Isten adott neked egy ilyen 
kinyilatkoztatást. De vigyázz azokkal, akiknek állandóan ilyen élményeik vannak! Ezek a kisko-
rúság jegyei. Mert Isten a Szelleme által vezeti a keresztényt, azt akarja, hogy felnőjünk.  

Nem voltak ilyen átéléseim, de tudom, hogy az Ige igaz. Egyszer kaptam Istentől álmomban uta-
sítást, sem előtte, sem utána. Egyetlenegyszer volt egy ilyen. De szerintem csak azért tette Isten, 
mert annyira el voltam foglalva a saját keserűségemmel, hogy már nem tudott máshogyan szólni 
hozzám. Ha süket vagy, akkor most figyelj ide, ezt kell csinálni, kész! Nem voltak ilyenek. Ne is 
ezeket keresd! Keresd az Igét! Tudjad, hogy a Szent Szellem benned van, ha problémáid vannak. 
Márpedig kihívásaink vannak, csak aki már Jézusnál van, neki nincsenek kihívásai. Nekünk, akik 
még itt a földön vagyunk, folyamatosan kihívásaink vannak, voltak, és lesznek. De van egy jó 
hírem a számotokra, hogy Isten Szelleme ott van velünk. Van egy Segítőnk! Van egy pártfogónk! 
Aki nem hallható hangon vezet bennünket, nem az érzéseinken keresztül vezet bennünket, hanem 
mit mond itt az Írás? A Szellem bizonyságot tesz a mi szellemünkkel együtt. Nem a lelkünkkel! 
Nem az érzésünkkel! Nem az értelmünkkel!  Nem az akaratunkkal! Hanem belső bizonyosság által! 
Amikor nem hallottál hangokat, nem jöttek mennydörgések, nem jöttek égi jelek, hanem csak ülsz a 
kis imaszobádban, és egyszer csak tudod, hogy mit kell tenni, még hangot sem hallottál. Na, az a 
Szent Szellem vezetése! Minden hívőt vezeti Isten Szelleme. Kérdés az, hogy te mire vagy 
ráhangolódva, Isten Szellemének a hangjára, vagy a telefonodra, vagy az internetre. Hova vagy 
rákapcsolódva? Az adás jön a mennyből! Folyamatosan! Mindegyikünknek volt már ilyen 
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kijelentése! Amikor valami azt mondta, hogy nem azt kellett volna tenni, valami azt mondta, hogy 
nem jó felé mész. Az a valami valaki volt, Ő volt a Szent Szellem, akit nem hallottunk meg.  

Most abbahagyjuk. Én hiszem, hogy segített nekünk ez az üzenet. Dicsérjük az Urat! Adjunk 
hálát neki! 

 
*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 
A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 
 

 
 

 


